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Data taken from the blood of 262 patients diagnosed for malabsorption, elective cholecystectomy, acute cholecystitis, infectious hepatitis, liver cirrhosis, or chronic renal disease were analyzed with three numerical taxonomy (NT) methods : cluster analysis, principal components analysis, and discriminant function analysis. Principal components analysis revealed discrete clusters of patients suffering from chronic renal disease, liver cirrhosis, and infectious hepatitis, which could be displayed by NT clustering as well as by plotting, but other disease groups were poorly defined. Sharper resolution of the same disease groups was attained by discriminant function analysis.




Daten aus dem Blut von 262 Patienten mit den Diagnosen mangelhafte Absorption, Cholezystektomie, akute Cholezystitis, infektiöse Hepatitis, Leberzirrhose oder chronische Nierenerkrankung wurden mit Hilfe von drei numerischen Taxonomie(NT)-Methoden analysiert: Cluster-Analyse, Hauptkomponenten-Analyse und Diskrirninanz-Funktionsanalyse. Die Analyse der Hauptkomponenten ergab diskrete Cluster von Patienten mit chronischen Nierenleiden, Leberzirrhose und infektiöser Hepatitis, welche sowohl durch NT-Clustering als auch durch Plotting dargestellt werden konnten, während andere Patientengruppen schlecht definiert waren. Eine schärfere Abgrenzung der gleichen Patientengruppen wurde durch die Diskrirninanz-Funktionsanalyse erreicht.
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